
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 18-5-2011 
 
 
El Sr. Fernández diu: 
“Bueno, en primer lugar buenas tardes. Este es el último pleno del 
mandato que estamos actualmente. En primer lugar le quería decir a 
Parra, tengo tres preguntas en la misma, pero vaya, # creo que tampoco 
es ninguna cosa del otro mundo. 
 
Digo que le tengo que dar las gracias a Parra porque ha hecho nueve 
años, pero de cara a la asociación de vecinos estos ocho años, con lo que 
ha podido, hayan sido dos rotuladores, han sido unas libretas, ha sido lo 
que es una regla, lo que él ha podido, por lo tanto, la asociación de 
vecinos con él ha tenido estas cositas, pero no para la asociación, para 
los vecinos de Esplugues. Quiero que esté claro que las fiestas de 
primavera la hacemos y lo que hemos recogido ha sido gracias a Parra y 
a otras entidades y comercios, bancos y cosas para dar a los críos lo que 
les damos.  
 
Y a Isabel pues también, a ver si me entiende, sé que ha sido una guerrera 
aquí, en este ayuntamiento, también desearle buena suerte. 
 
Y ahora me refiero a la Alcaldesa. Por fin, por fin, en 2011, vamos a tener 
la plaza del taxi donde podamos bailar estas fiestas que vienen, que la 
haremos el 1, 2 y 3 de julio, gracias a que se ha echado tres o cuatro 
camiones de asfalto a la plaza del taxi, y esas polvaredas, que siempre las 
habíamos venido recibiendo, pues no la vamos a recibir, por lo tanto ésa 
era mi segunda. 
 
Y ahora me queda la tercera. Lo que voy a decir ya va por dos veces 
consecutivas. Lo dije hace siete años aquí, precisamente en este banco. 
Han pasado siete años y todo se renueva. Estos bancos, vosotros estáis 
ahí y estáis dos horas, la persona que esté aquí dos horas, como yo me 
tiro muchas veces, sin obligación, eh, sin obligación, pero me lo tiro, por 
lo tanto yo creo que ya toca renovar, y si no renovar estos bancos 
ponedles algo, pero sí quiero, a ver si me entiendes, que hace siete años 
se dijo…, hay aquí personas a la derecha que también…, que yo dije que 
pusieran una esponja con eskay, y decían “no, que el eskay se pega al 
culo”, por lo tanto… 
 
 
Prefiero que se me pegue al pantalón pero que no me duelan los huesos, 
por lo tanto gracias y que gane el mejor.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé, doncs ara el Sr. Paco Felipe, en nom de l’associació de veïns té 
la paraula.” 
 
 



El Sr. Felipe diu: 
“Bona nit. A mi m’agradaria poder dir les mateixes paraules que ha dit el 
col·lega. Bé, en primer lloc tinc tres preguntes, dos preguntes per als que 
prenen decisions i una pregunta per als grups de l’oposició, d’acord? 
 
La primera pregunta és: Este año solicitamos una subvención para la 
asociación de vecinos. Presenté un presupuesto de 1.800 euros, que es el 
coste real, y pedí una subvención, mejor, pedimos una subvención del 30 
por ciento, 600 euros. Nos habéis concedido 440. De IBI pagamos más de 
440, y de impuestos. La pregunta, y me gustaría también que fuese sí o 
no, no valen más alternativas porque no las hay, ¿el resto de 
asociaciones de vecinos pagan IBI? ¿El resto de asociaciones de vecinos 
pagan la electricidad que consumen? ¿El resto de asociaciones de 
vecinos pagan el agua? ¿Pagan el mantenimiento del local? Solamente 
me gustaría que me dijesen sí o no. 
 
Y la segunda pregunta relacionada con esto es: ¿Qué tenemos que hacer 
la asociación de vecinos de Finestrelles para poder deciros las palabras 
que dice aquí un colega? ¿Con quién hay que acostarse? ¿Dónde nos 
tenemos que afiliar, dónde nos tenemos que afiliar? La verdad es que es 
triste y lamentable. 
 
Y la tercera pregunta es para los grupos de la oposición. A raíz de estas 
dos preguntas que he hecho, me gustaría conocer cuál es vuestra 
opinión, y si ganáis o entráis a gobernar en el Ayuntamiento, si vamos a 
tener el mismo trato que el resto de asociaciones de vecinos.” 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“Responent les preguntes del Sr. Paco Felipe o a la seva intervenció, i obviant 
el que considero un tema de mal gust com el de filiació i molt més encara el 
tema de “acostarse con quien y tal”, lo voy a obviar y no voy a comentarlo, creo 
que ha sido fruto de, quizá en este caso, la pasión en la exposición que ha 
hecho y por lo tanto no voy a entrar en ese tema. Sí que le diré lo siguiente: el 
local de la asociación de vecinos de Finestrelles forma parte de sus activos, y 
por lo tanto es un local de propiedad, no es de propiedad municipal, y está 
sujeto, a los impuestos a los que tiene que estar sujeto cualquier local.  
 
Y respecto de su intervención, de qué es lo que hay que hacer, volviendo al 
tema y a la primera intervención. Mire, de la misma manera que usted dice lo 
que dice, también hay muchos otros vecinos de Finestrelles que nos felicitan 
por las actuaciones que hacemos. Por lo tanto respeto su punto de vista, pero 
he de manifestarle que hay otros muchos vecinos que nos felicitan, igual que 
ha hecho el Sr. Fernández.” 
 
 
La Sra. Roig diu: 
“Sr. Giner, portem dos o tres plens parlant del mateix, que és el barri de 
Finestrelles, més concretament el carrer Finestrelles. Quan pensen iniciar 
les modificacions que ja vàrem acordar l’associació de veïns i vostès? 



Les modificacions, per si no se’n recorda, són treure les sis places de 
zona blava, recol·locar la parada d’autobús al seu lloc inicial, on ara estan 
les sis places de zona blava. No em val que em digui que el TMB no vol fer 
el canvi perquè no m’ho crec, perquè bé va fer el canvi al revés. Pintar 
dos passos de vianants i pintar un stop.  
 
Com sempre, que si t’he dit, que si no m’entens, que si no recordo. 
Digui’m aquí, davant de tothom, quan es faran aquestes modificacions i 
no s’empesqui més excuses. 
 
Acabo la primera, vaig a la segona. 
 
Bé, donar les gràcies a la regidora Isabel Puertas perquè has sigut 
sempre molt combativa i amb les idees molt clares, no has tingut por de 
res. Gràcies per aquests anys que has passat com a regidora a l’oposició. 
Els espectadors, que som nosaltres segons l’alcaldessa, que t’hem vist a 
cada ple, en veure’t contestar a les seves mentides ens donaves fe que hi 
ha alguns polítics que no es venen a la primera de canvi, sinó que lluiten. 
Lluiten per fer una política coherent, encara que aquí no ha servit de gaire 
gràcies a la seva majoria absoluta, o sigui, igual a la seva dictadura. 
Moltes gràcies, Isabel.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Ara la Sra. Herranz té la paraula.” 
 
 
La Sra. Herranz diu: 
“Sí, espera’t un moment i ara et diré quan començo, si us plau. Un 
moment, eh? 
 
Val, començo ara. 
 
Dues preguntetes. Sr. Giner, portem diversos dies comentant una sèrie de 
problemes del barri de Finestrelles. En una d’aquestes reunions vam 
acordar que vostè parlaria amb Sant Joan de Déu perquè el metro i mig 
aquest que han de cedir del carrer Finestrelles, en lloc de fer-ho al final de 
les obres ho fessin ara perquè allà no pot passar una senyora amb un 
cotxet de nen petit. 
 
Hi ha molt de trànsit per aquell carrer, i qualsevol dia tindrem un disgust. 
Hem d’esperar que hi hagi algun mort, o que algú perdi una cama com va 
passar amb l’autobús? 
 
La pilona del carrer Finestrelles, que també és una cosa que portem 
vostès i nosaltres parlant des de fa anys. Quan carai, digui’m la data, 28 
de desembre del 2011? Doncs val, 28 de desembre del 2011, però ja 
gairebé portem un any i no hi ha forma que la posin. 
 



I després. La policia local. És una vergonya. Jo no sé si als demés barris 
els passa, però al nostre, per molts recats que li deixis al Sr. Leiva, no 
truca mai. Punto.  
 
La segona. És veritat, el local de l’associació de veïns de Finestrelles és 
de propietat, però si no tinguéssim local de propietat, on ens posaríem? 
Portem anys i panys demanant un local, i aquest local havia de ser Cal 
Suís des de fa molts anys, i vostès passen de tot. O sigui, ja sabem que 
som el seu gra al cul i que no estem mai d’acord amb el que vostès fan. Si 
fessin les coses ben fetes no estaríem ple darrere ple reclamant-los el 
mateix, perquè quants anys portem reclamant el mateix?  
 
Home, faci’ns una mica de cas. Potser no tindríem els problemes ni els 
enfrontaments que tenim si vostès donessin una mínima solució, perquè 
és el que deia la Núria, pintar un stop i dos passos de zebra no costa tant, 
i ja portem des del 7 de març, que vam tenir la reunió aquí, que s’han de 
pintar. Per l’amor de Déu! Si ens donen la pintura ja el pintarem nosaltres, 
no cal ni que pugin els operaris de l’Ajuntament, perquè a nosaltres no 
se’ns cauen les mans per fer les coses. I nosaltres lluitem pel nostre barri 
i ens estimem el nostre barri, cosa que vostès no fan, no s’estimen 
Esplugues ni els seus barris.”  
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“La Sra. Carbonell té la paraula. Farà una o dues intervencions?” 
 
 
La Sra. Carbonell diu: 
“Bé, jo volia parlar amb l’Enric Giner.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Farà una intervenció?” 
 
 
La Sra. Carbonell diu: 
“Sí, una. 
 
Enric... A veure, fa uns mesos ja vaig parlar sobre el tema del problema de 
les bicicletes. Per a mi és un problema aquí, a Esplugues. Les bicicletes, 
primer vaig demanar el plànol dels carrils bici. Me’l vas proporcionar. 
Després en un ple vaig parlar que hi ha molta gent que no respecta, 
moltes bicicletes no respecten, molts ciclistes, el carril bici. O sigui, em 
vas dir: “A veure, aquí el que s’ha de fer és intentar conciliar. Hem 
d’intentar un estirar i un afluixar.” Bé, durant aquests mesos ho he fet. Ho 
he fet, o sigui, jo quan baixo al carrer Nord, on jo visc, que és una vorera 
molt estreta. Hi ha una gent que puja, no són nanos joves, no, hi ha unes 
senyores, unes senyores alemanyes que pugen tot aquell carrer i 
consideren que elles van per la vorera, no baixen, és igual que els diguis 
que allò no és un carril bici.  



 
La gent entén que a Esplugues hi ha una publicitat, que realment és un 
poble on la bicicleta hi té molta facilitat. No t’entenen, consideren que 
tenen el dret a anar per on van. 
 
Aleshores –un momentet–, per allà passa la policia, els municipals, i tu 
estàs veient com els municipals veuen que aquella gent passa per aquella 
vorera tan estreta, i aquí ningú diu res, tu has de baixar de la vorera, no 
baixen. 
 
A més, ara n’hi ha que fins i tot porten un gos agafat, i van la bicicleta i el 
gos. Llavors tu has de...” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Sra. Carbonell, se li ha acabat el minut.” 
 
 
La Sra. Carbonell diu: 
“Home, un moment, és l’últim ple, deixa-m’ho allargar una mica.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Intenti acabar l’abans possible.” 
 
 
La Sra. Carbonell diu: 
“Sí, acabo de seguida. Tu has de torejar la bicicleta, has de torejar el gos, 
i a sobre si dius “per favor, que no és...”, et diuen que no aniran per la 
carretera perquè és un perill, i ells no van per la carretera.  
 
O sigui que jo he intentat conciliar, t’ho asseguro, cada vegada que em 
trobo aquella senyora jo he de baixar de la vorera. O sigui que ho crec 
que la policia municipal hauria de fer alguna cosa, prendre aquell interès 
que pren pels gossos, prendre’l pel carril bicicleta.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé. Com ja veig que no afegeix més informació, crec que té 
suficient. 
 
Sr. Cristino, té la paraula per un minut.” 
 
 
El Sr. Cristino diu: 
“Estoy un poquito nervioso pero me tenéis que perdonar, ¿eh? Bueno, 
buenas tardes a todo el mundo.  
 



Sra. Alcaldesa, me llamo Cristino Guerrero Díaz. Mi pregunta es ¿por qué 
no ha querido recibirme, lo he pedido diez veces? Quiero que me digas 
por qué. Muchas gracias y tiene la palabra, la oposición cuando le…” 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“Respecte de la pregunta de la Sra. Núria Roig, sobre el tema de Finestrelles. 
Vam anar al barri, vam veure quina era la situació, vam consensuar unes 
solucions concretes, vam fer un estudi per part de la policia local, la junta de 
govern va aprovar una despesa que responia a allò que vam veure, que vam 
tractar. Quedava únicament, com fem sempre o com ha de ser sempre, que 
quan es varia o es vol canviar la ubicació d’una parada de bus, demanar 
l’informe favorable de l’EMT, l’Entitat Metropolitana del Transport, que és 
l’entitat que regula les línies concessionàries, els recorreguts, els itineraris i les 
parades. L’EMT va dir que no trobava ajustat el canvi de la parada perquè 
suposava un risc.  
 
I en què es basava? Es basava en què on està ara la parada de bus hi ha tres 
carrils de circulació. Hi ha un que és d’urgències, que està al mig, i per tant és 
un que és salvable perfectament. Bé, doncs jo vaig estar ahir veient i fent el 
recorregut amb l’enginyer ho vaig poder comprovar. 
 
Per altra banda, allà on estava posada la parada de l’autobús veien 
l’inconvenient que donat el volum de vehicles al costat d’urgències, que els 
vehicles paren per deixar una persona, etc, es podia provocar una situació que 
gairebé podria ser la d’ocupar permanentment la parada de l’autobús, amb la 
qual cosa el bus hauria d’aparcar en el que seria un carril de circulació, i la gent 
hauria d’encotxar i desencotxar fora del que seria una zona de protecció 
adequada. 
 
Dins la nostra responsabilitat veiem que aquesta observació de l’Entitat 
Metropolitana del Transport és encertada, i per tant procedirem a fer tota 
l’actuació, modificant de l’inici la ubicació de la parada de l’autobús, que es 
convertirà en una parada de taxi i l’autobús el deixarem en aquests moments 
on està.  
 
Aquesta és la resposta. 
 
 
Pel que fa al tema de la pilona, jo què vol que els hi digui? Vostès coneixen 
sobradament quin és el problema. Hi ha veïns... Escolti’m, deixi’m acabar de 
parlar, perquè jo l’he escoltat a vostè i no l’he interrompuda, malgrat el que 
vostè ha manifestat, que era per fer-ho. Era per fer-ho però no ho he fet. 
Permeti’m, que contesti i no interrompi. 
 
 
Ja ho ha sentit. Per tant, continuo. 
 
Respecte de la pilona. Pel que fa al tema de la pilona, li ha de quedar ben clar 
que vostès tenen un problema molt greu. Hi ha veïns que la volen i veïns que 



no la volen, i hi ha veïns que la sabotegen. Nosaltres, tal com vam quedar,  
s’ha parlat amb l’empresa per veure si hi ha alguna pilona que sigui capaç 
d’encastar-la encara més, i a partir d’aquí, que pugui suportar suficientment un 
cop perquè no salti, i estem en aquest tema. Per tant li torno a donar la mateixa 
resposta que li he donat altres vegades. 
 
Pel que fa a les preguntes de la Sra. Eulàlia Herranz, del carrer Finestrelles. 
Una de les condicions de llicència de l’ampliació de l’hospital, ho vam comentar 
i vostès saben, perquè van estar en aquesta reunió on vam arrencar aquest 
acord de l’hospital, era la cessió de la vorera perquè tingués en tota la seva 
longitud la mateixa amplada.  
 
La condició de llicència deia que una vegada fetes les edificacions havien de 
procedir a això. hem fet les gestions i estem negociant la fixació d’una data per 
procedir a aquesta ampliació i cessió anticipada. 
 
De la pilona ja li he contestat a la Sra. Roig, i pel que fa al tema de la policia 
local, com que vostès ja han parlat amb algun grup, aquest matí mateix s’ha 
pogut parlar personalment, concretament la Sra. Puertas, amb el director de la 
policia, sobre aquesta manca d’atenció que vostè deia que va patir. 
 
I respecte del local de Cal Suís, vostès en aquests moments poden disposar 
d’un local propi, que és el que tenen, i utilitzen, ho sap tothom perfectament, el 
local de Cal Suís, on l’Ajuntament sí que paga els consums, paga la llum, paga 
l’aigua, i per tant paga els consums com a qualsevol local municipal. 
 
Respecte de la pregunta de la Sra. Teresa Carbonell. Bé, jo en prenc nota, no 
puc fer res més que prendre nota d’aquesta problemàtica, que tal com vostè la 
planteja és francament complexa, és un tema de civisme, i per tant és un tema 
d’educació de qui ocupa la via pública i ocupa la vorera amb bicicletes i tal.  
 
I respecte del Sr. Cristino dir-li, perquè jo li he anat dient repetidament, ha 
parlat amb el gerent. L’Alcaldessa va delegar la gestió de la seva problemàtica 
en la gerència, i jo he intervingut, doncs, d’alguna manera, per tots els anys de 
relació que hem tingut, i ho sap vostè, perquè va parlar ahir amb el gerent i 
amb mi també, sobre la resposta que li havien donat a la seva problemàtica, en 
el sentit que l’Ajuntament farà les gestions corresponents per veure de 
resoldre-la.  
 
I això és en el que vam quedar, i estem pendent, doncs, dels resultats 
d’aquestes gestions.“ 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé. Al Sr. Cristino dir-li que és que hi ha qüestions, quan són més 
adjudicacions de serveis, que es porten directament des de gerència, estem 
organitzats d’aquesta manera, i és per aquest motiu que jo no puc afegir res 
més nou del que des del punt de vista organitzatiu decidim. De vegades són 
problemàtiques més personals, situacions derivades, però aquesta també té un 



component d’una adjudicació d’un determinat servei, i és per aquest motiu que 
és des de gerència i no des de l’Alcaldia, directament, que es porta.  
 


